



Legal Aid Network

ဥပဒေ အထောက်အကူပြုကွန်ရက်

Email:- legalaidnetwork@gmail.com

website:- legalaidnetwork.org

စစ်ကောင်စီက ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်သော အစည်းအဝေးအား နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် မတက်သင့်ကြောင်း တိုက်တွန်းထုတ်ပြန်ချက်

၁။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံရေးပါတီတရပ်သည် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး^၁ကို ဦးတည်ချက် အဖြစ်ထားရှိရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းမှာ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီကို ဆန့်ကျင်ခြင်းပင်။ လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီ အခွင့်အရေး၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့် ရရှိရေး၊ ဖယ်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး စသည်များကို ဦးတည်ချက်အဖြစ်ထားသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ လွတ်လပ်စွာဖွဲ့စည်းတည်ရှိ လည်ပတ်မှုကို ဟန့်တားခြင်းဖြစ် သည်။ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများရှိ ဖွဲ့ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများတွင် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ စည်းရုံးခွင့်၊ စုဝေးခွင့်၊ အသင်းအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခွင့်များကို အာမခံပေးသည့် ပြဌာန်းချက်များသာ ထည့်သွင်းလေ့ ရှိသည်။ နိုင်ငံရေး ရည်မှန်းချက်အရ မည်သည့်ဦးတည်ချက်ကိုထားရမည် ဟု ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအရ ကန့် သတ်ခြင်းသည် လူထုနိုင်ငံရေးပါတီစနစ်ကို ဖျက်သိမ်းလိုက် ခြင်းသာဖြစ်သည်။ ပို၍ ဆိုးရွားသည့် အချက်မှာ နိုင်ငံရေးပါတီ တရပ်သည် စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လက်ခံကျင့် သုံးရမည်^၂ဆိုသည့် အချက်ဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဒီမိုကရေစီအား စည်းကမ်းဖြင့် အကောင်အထည် ဖော်၍မရ၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေးဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်မှသာ ရနိုင်သောကြောင့်ပင်။

၂။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ ပုဒ်မ ၁၀၉အရ^၃ တိုင်းရင်းသားပြည်နယ် အခြေစိုက် တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့် လွှတ်တော်တွင် အမြဲတမ်းအနည်းစုသာ ဖြစ်နေပြီး မိမိတို့အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပြဌာန်းသည့် ဥပဒေတခုတလေတောင် အတည်ပြုပြဌာန်းနိုင်မည့် အလားအလာမရှိပါ။ ဤပုဒ်မအား မပြင်သေးသ၍ အချိုးကျ ကိုယ်စားပြုစနစ်ကို ကျင့်သုံးလို့ မရပါ။ အကယ်၍ အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ကို ကျင့်သုံးရန် စစ်ခေါင်းဆောင်များ က ယင်းပုဒ်မကို ပြင်လိုက်စေဦးတော့ ၎င်းတို့၏ အာဏာတည်မြဲရေးကိုသာ အထောက်အပံ့ပြုစေ မည်ဖြစ်သည်။ စစ်ကောင်စီသည် ရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည်ကျင်းပဖို့ ပြင်ဆင်မှုတွေ လုပ်နေသော်လည်း တဘက်တွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပါအဝင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (NLD) ပါတီ၏ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များ နှင့် အဖွဲ့ဝင်အများအပြားကို ဖမ်းဆီးအကျဉ်းချခြင်း၊ ညှဉ်းပမ်းသတ်ဖြတ်ခြင်း လုပ်နေသည်မှာ NLD ပါတီကို

^၁ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ အခန်း(၁၀) နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ပုဒ်မ ၄၀၄(က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင် မြဲရေး ။

^၂ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀၅ နှင့် ၃၀၆။

^၃ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအရ ပုဒ်မ ၁၀၉။

အသေသတ်အမြစ်ဖြတ် နေခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသို့လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် မြန်မာစစ်တပ်က ဖွဲ့စည်းထားသည့် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ တခုတည်းကဘဲ လွှမ်းမိုးကြီးစိုးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေး ပါတီများမှာလည်း လွတ်လပ်အားကောင်းစွာ လည်ပတ်လှုပ်နှံမည့် အခြေအနေ မရှိချေ။

၃။ ၁၉၄၇ ပင်လုံစာချုပ်အရ တိုင်းရင်းသား နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်းရာတွင် ပါဝင်သော တိုင်းရင်းသား ပြည်နယ်များနှင့် ယင်းပြည်နယ်များအတွင်းနေလူထုများ၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်မှုကို အဓိက ထားသင့်သည်။ ပြည်နယ်များသည် အချုပ်အခြာအာဏာ၏ မူရင်းပိုင်ရှင်များဖြစ်သည်။⁴ ပြည်နယ်များမှ နေ၍ ပြည်ထောင်စုသို့ အချုပ်အခြာအာဏာကို လွှဲအပ်သည့်စနစ် (Delegation of Sovereign Power)အခြေခံ မှနေ၍ရွေးကောက်ပွဲကို ချဉ်းကပ်ရမည်ဖြစ်သည်။⁵ မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်းစစ်ကြာရှည်ရခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းမှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး တနည်းအားဖြင့် လူနည်းစုများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ မြှင့်တင်ပေးခြင်း မရှိမှုတို့နှင့် ဆက်နွယ်လျက်ရှိသည်။ ဖက်ဒရယ်စနစ်၏ အနှစ်သာရကပင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးများ အပါအဝင် လူနည်းစုအခွင့်အရေးများကို အကာအကွယ် ပေးခြင်းတို့နှင့် ခွဲထုတ်၍ မရအောင် ဆက်စပ်လျက် ရှိသည်။ ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်ဟု ဆိုရာတွင် ပြည်ထောင်စု ဖွဲ့စည်းရာတွင် ပါဝင်သည့် ယူနစ်များဖြစ်သည့် မိမိတို့ပြည်နယ်အလိုက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့် အပြည့်အဝ ရရှိရေးကို အာမခံထားရန် လိုအပ်သည်။ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုကို ပြည်နယ်များ၏ အကျိုးစီးပွားအခြေခံ မှနေ၍ သင့်တင့်လျောက်ပတ်သည့် အတိုင်းအတာအထိသာ ထားရှိစေရမည် ဖြစ်သည်။ ပြည်နယ်များသည် ဖက်ဒရယ်စနစ်အခြေခံမှနေ၍ ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့် အပြည့်အဝဖြင့် မိမိတို့၏ ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေများကို ပြည်ထောင်စု ဖက်ဒရယ်ဖွဲ့စည်း ပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ ရေးဆွဲခွင့်ရှိရမည်။ ထိုဥပဒေများအရ တိုင်းရင်းသားပါတီများသည် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ တိုင်းရင်းသားလူနည်းစု အခွင့်အရေးတို့ကို အပြည့်အဝ တိုးမြှင့်ကာကွယ်နိုင်ခွင့်တို့ကို ရရှိနိုင်မည်။ ရွေးကောက်ပွဲများအား ယင်းအခြေခံများမှ ချဉ်းကပ်ရပါမည်။

၄။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအောက်က ဖော်ဆောင်သော အမည်ခံဒီမိုကရေစီအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မည်သည့်အခါမှ တည်ငြိမ်သည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု မဖြစ်နိုင်ပေ။ ပထမတစ်ပိုင်းသည် ဒီမိုကရေစီ ပြဿနာဖြစ်ပြီး၊ ဒုတိယတစ်ပိုင်းက ဖက်ဒရယ်ကို စဉ်းစားတွေးခေါ် လက်ခံထားသည့် သဘောထားနှင့်ဆိုင်သည်။ ဤနှစ်ခုအား ပေါင်းစပ် ကာ စဉ်းစားသုံးသပ်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီရှုထောင့်မှကြည့်လျှင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင့်သုံးနေသော မဲအများဆုံးရသူနိုင်စတမ်း (First Past the Post) စနစ် သက်သက်သည် မသင့်တော်ပေ။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၉၉၀၊ ၂၀၁၅၊ ၂၀၂၀ရွေးကောက်ပွဲများကို ဖြတ်သန်းခဲ့မှုအရ ယင်းရွေးကောက်ပွဲ (၃) ခုလုံးတွင် NLD သည် ထိုစနစ်ဖြင့် အနိုင်ရသွားခြင်းဖြစ်သည်။ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားများ၏ အခွင့်အရေး ကို မရရှိနိုင်ပဲ မြန်မာလူမျိုးများသာ ခေါင်းဆောင်သော၊ မြန်မာလူမျိုးကိုသာ ကိုယ်စားပြုသော ပါတီကြီးတွေသာ အမြဲတမ်းအနိုင်ရနေမည့် ဤစနစ်အား အတိုင်းအတာတခုအရ သာ ကျင့်သုံးသင့်သည်။

⁴ Provincial Sovereignty

⁵ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းမှု ရှာဖွေရေးဖြစ်စဉ်ကို လမ်းကြောင်းသစ်မှ ချဉ်းကပ်ခြင်း၊ စာ ၆၁ ဒုတိယ အပိုဒ်၊ တတိယစာကြောင်း၊ ၂၀၂၀ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ဥပဒေအထောက်အကူပြုကွန်ရက်က ထုတ်ဝေခဲ့သည်။

လူအများစုကြီး၏ ဆန္ဒမဲသက်သက်ကိုသာ အဓိက ထားသည့်အခါ တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေးပါတီများသည် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရသင့်သလောက် နေရာမရရှိကြပေ။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေရာနည်းလွန်စွာရနိုင်မည့် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများအတွက် သတ်မှတ်နေရာ (Reserved Seat) များကိုထားပေးသည့်စနစ်ကိုလည်း တွဲဘက် ကျင့်သုံးသင့်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် လူနည်းစုများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အသံ၊ ထင်မြင်ယူဆချက်များသည်လည်း လူအများသိစေရန်လိုအပ်သည်။ Majoritarian System သက်သက် ဖြင့်သွားလျှင် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများ၏ လိုအပ်ချက်၊ အခွင့်အရေးများကို လက်တွေ့အကောက်အထည်ဖော် အကာအကွယ်ပေးနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။

၆။ CRPH/NUG အနေဖြင့် ဖက်ဒရယ်ဖွဲ့စည်းပုံ (ဒုတိယမူကြမ်း) ကို ယာယီအတည်ပြု၍ ယင်းဖွဲ့စည်းပုံနှင့် ဖက်ဒရယ်ပဋိညာဉ်စာတမ်းတို့ကို ကျောရိုးပြု၍ ရေးဆွဲထားသော ကြားကာလဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ တခုကို အမြန်ဆုံး အတည်ပြုကျင့်သုံးသင့်ပါသည်။ ယင်းဖွဲ့စည်းပုံနှင့် အညီ နိုင်ငံရေးပါတီများဆိုင်ရာ ဥပဒေတရပ်ကို ရေးဆွဲပြဌာန်းပေးကာ နိုင်ငံရေးပါတီများ ကို လွတ်လပ်စွာ ဖွဲ့စည်းလည်ပတ် တည်ရှိခွင့်ရအောင် ဖော်ဆောင် ပေးသင့်ပါသည်။

၇။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်လျက် ကြားကာလဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ တွင်^၆ နိုင်ငံရေးပါတီစနစ်အား ချည်းကပ် အဆိုပြု ပြဌာန်းထားသည်။ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ နိုင်ငံရေး စနစ်သည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်သည့်အပြင် လူအခွင့်အရေး၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေး နှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်တို့ ကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားပြည်နယ် နှင့် လူထုများ၏ ကိုယ်ပိုင် ပြဌာန်းခွင့်ကိုလည်းကောင်း၊ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကိုလည်းကောင်း လက်ခံသည့် မည်သည့် နိုင်ငံရေး အဖွဲ့အစည်းကိုကိုင်စွဲထားသည့် နိုင်ငံရေးပါတီဖြစ်စေ တရားဝင်ရပ်တည်လှုပ်ရှားခွင့်ရှိစေရန် အာမခံထားသည်။ ယင်းတို့ အပေါ်အခြေပြုလျက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ကျသော ပြဌာန်းချက်များကိုမူ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က သီးသန့် ဥပဒေပြဌာန်းနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။ အာဏာရှင်ပါတီများ မပေါ်ပေါက်လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ လွတ်လပ်စွာတွေးခေါ်ခွင့်၊ နိုင်ငံရေးတွင်လွတ်လပ်စွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိစေရန်လည်း အားမခံထားသည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ရုတ်သိမ်းခွင့် မရှိသောအခြေခံ အခွင့်အရေးများအဖြစ် လွတ်လပ်စွာ တွေးခေါ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ နိုင်ငံရေးရာကိစ္စရပ်များတွင်ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခွင့်၊ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပိုင်ခွင့်များ၊ လူတဦးချင်းစီ၏ လွတ်လပ်ခွင့်နှင့် အသင်းအဖွဲ့ပါတီအလိုက် နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှု လွတ်လပ်ခွင့်များကို အာမခံထားသည်။^၇

၈။ ဖိနှိပ်ရက်စက်လွန်းသော စစ်ကောင်စီက တဘက်၊ တိုင်းရင်းသား ပေါင်းစုံလူထုက တဘက်ဖြစ်သည့် ပဋိပက္ခသည် နိုင်ငံရေးပြဿနာ သက်သက် မဟုတ်တော့ပါ။ အဓိကအားဖြင့် ဥပဒေစိုးမိုးရေးပြဿနာ ဖြစ်လာပါသည်။ လူထုကြီးတရပ်လုံး၏ တရားမျှတမှု ဆုံးရှုံးသောပြဿနာ ဖြစ်ပါသည်။ မည်သည့် နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်တစုကမျှ လူထုကြီး၏ အခွင့်အရေးကို ဥပက္ခာပြု၍မရ။ မပြုသင့်ပါ။ မင်းအောင်လှိုင်နှင့်

^၆ ကြားကာလ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (ပြင်ဆင်ချက်မူကြမ်း)
https://drive.google.com/file/d/1K0JVX84HI_LbOzV-_SufU3JOr-jLjoCC/view?usp=sharing

^၇ ကြားကာလဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ (၂၇) နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေး၊ ပုဒ်မ (၂၈) အဖွဲ့အစည်းတည်ထောင်ခွင့်။

အပေါင်းပါများသည် လွန်စွာ ဆိုးဝါးပြင်းထန်လွန်းသည့် နိုင်ငံတကာပြစ်မှုကြီးများကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတကာဥပဒေ အရ မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ ခွင့်လွှတ်ပေးလို့မရ၊ အရေးကိုယူရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စစ်ကောင်စီက ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ရွေးကောက်ပွဲ အတွက် ပြင်ဆင်နေသော အစည်းအဝေးအား နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် တက်ရောက်ခြင်း၊ ပါဝင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတကာဥပဒေချိုးဖောက်မှုကို အားပေးရာ ရောက်ပေမည်။ ပြည်တွင်းဥပဒေအရလည်း စစ်ကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်ပုန်ကန်မှုကျူးလွန်သူများ၊ အကြမ်းဘက်ရာဇဝတ်ကောင်များဖြစ်သည်။ ယင်းတို့ နှင့်သွားရောက် ပူးပေါင်း လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ပြည်တွင်းဥပဒေအရလည်း အားပေးကူညီမှုကို ကျူးလွန်ရာ ရောက်မည်ဖြစ်သည်။

မေတ္တာရပ်ခံ တိုက်တွန်းချက်

စစ်အာဏာရှင်စနစ် နှင့် အာဏာသိမ်းစစ်အုပ်စုကို ဆန့်ကျင်ပြီး လူထုအနေဖြင့် CDM တိုက်ပွဲဆင်နွှဲ နေစဉ်အတွင်း မည်သည့်နိုင်ငံရေးပါတီများကမျှ အကြမ်းဘက်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော စစ်ကောင်စီက ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်နေသော အစည်းအဝေးအား မတက်သင့်ပါ။ လူထုများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အနှံ့အပြားတွင် အသက်သွေး ချွေးပေးကာ စစ်အာဏာရှင်အား တိုက်လာသည်မှာ ၄ လ သို့ ရောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် ယခုအချိန်တွင် ပြည်သူလူထု နှင့် တသားတည်းရှိကြောင်းပြသသင့်သည်။ အကယ်၍ စစ်အာဏာရှင်က ပြင်ဆင်နေသော အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့မည်ဆိုလျှင် ဖက်ဒရယ်ဒီမို ကရေစီကိုလိုလားသဖြင့် အားကျိုးမန်တက် စစ်သေနတ်ကို မကြောက်မရွံ့ဘဲ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို တိုက်ဖျက်ရေး တိုက်ပွဲဝင်နေသော လူထု၏ ဆန္ဒကို ကျောခိုင်းရာရောက်မည်ဖြစ်သည်။ စစ်အာဏာရှင် စနစ်သက်ဆိုးရှည်ရေးအတွက် အခိုင်အမာ အာမခံချက်ပေးထားသော ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအား ပြန်လည်အသက်သွင်းမည့် ဖြစ်စဉ်ကို ပူးပေါင်းပါဝင်ရာရောက်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် လူထုကမျှော်မှန်းလိုလားသည့် နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်ကို ဦးတည်ချက် အဖြစ်ထားသင့်သည်။

ယင်းသို့ မေတ္တာရပ်ခံပန်ကြားပါလျက် စစ်ကောင်စီ၏ အစည်းအဝေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်မည့် နိုင်ငံရေးပါတီများအား တိုင်းရင်းသား ပေါင်းစုံလူထုကြီး က ဝိုင်းဝန်းဆန့်ကျင်သွားကြဖို့ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ဥပဒေအထောက်အကူပြုကွန်ရက်

မေလ (၁၉) ရက် ၂၀၂၁ခုနှစ်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုလျှင် ဆက်သွယ်ရန်

Mr. Aung Htoo, M.A (Human Rights) R.L., Human Rights Lawyer
 Program on Teaching Human Rights Law, Columbia University, New York, USA.
 Founder of Legal Aid Network (LAN) and Principal of Federal Law Academy
 E.mail: legallaidnetwork@gmail.com
 Website: legallaidnetwork.org
 Tel: (46) 76 1156 215

Mr. Adalgiso Montinari: M.A Conflict Studies and Human Rights, University of Utrecht, The Netherlands.

Senior Researcher & Program Facilitator - Legal Aid Network (LAN)

E.mail: legaidnetwork@gmail.com

Mr. Kyaw Kyaw, B.Sc (Geology)

Strategy & Policy Consultant

Legal Aid Network (LAN)

E.mail: kyawkyaw@legaidnetwork.org

Ms. Lu Awng (LL.B, B.A Com Arts)

Advocacy Coordinator, Legislative Assemblies

Legal Aid Network (LAN)

Email: lu.awng@legaidnetwork.org

Ms. Ja Nu Pan (LL.B, LL.M, Ph.D)

Advocacy Coordinator for Legal and Constitutional Campaign

Legal Aid Network (LAN)

E.mail: janupan@legaidnetwork.org

Mr. Lahpai Naw San (LL.B, D.L)

Advocacy Coordinator to Ethnic Resistance Organizations

Legal Aid Network (LAN)

E.mail: lahpai.nawsan@legaidnetwork.org

Ms. Roi San Awng (LL.B, DBL, DML)

Advocacy Coordinator to National Legal Communities

Legal Aid Network (LAN)

E.mail: roisanawng@legaidnetwork.org

